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21. januar 2021 

 

Rød tekst medtages kun i internt referat 

1. Godkendelse referat 108 

Godkendt  

Mødedato: 

14.01.2021 

Sted 

Online  

Referent: 

Kirstine Bach Storgaard 

Ref. nr. 

   109 / 2020 

Emne: 

Bestyrelsesmøde 

Indholdsfortegnelse 
1. Godkendelse referat 108………………………………………………………………………………1 

2. Håndtering Corona……………………………………………………………………………………….2 

3. Siden Sidst……………………………………………………………………………………………………3 

4. Årsmøde / AquaShare Live 2021…………………………………………………………………..5 

5. ERFA / Temadag 2021…………………………………………………………………………………..5 

6. Møder med potentielle samarbejdspartnere………………………………………………..6 

7. Økonomi………………………………………………………………………………………………………6 

8. Eventuelt……………………………………………………………………………………………………..9 

Bilag 1 – Status på medlemmer……………………………………………………………………………10 

Vedlagte bilag:  
Halliwick Danmark – brug af værnemidler (punkt 2) 
Notat danskernes svømmevaner (punk 3 f – LOA / IDAN) 
Spørgeskema NTNU undersøgelse (punk 3 f – LOA / IDAN) 
Info vedr. styregruppemøder fra Peter Forsberg (punk 3 f – LOA / IDAN) 
Budgetrevidering (punkt 7) 
Saldobalance (punkt 7) 
Timeoversigt 2020 (punkt 7)  
Deltagere: 

Liselotte Jacobsen (LJ) 

Anette Larsen (AL) 

Lone Madsen (LM) 

Carsten Heuck-Jørgensen (CHJ) 

Kenneth Laursen (KLA) 

Mads Ramsing (MR) 

Henrik Due (HD) 

Klaus Rask Petersen (KRP) 

 

Afbud: 

 Mette Brendstrup (MB) 

 Lars Norring (LN) 

Sekretariatet: 

Karin Rye Riddermann (KRR) 

Kirstine Bach Storgaard (KBS) 



 

 

 

 

 

 

Side 2 af 10 
 

2. Håndtering Corona  

a. Seneste nyt og status pt. 

 

Miljøministeren har svaret på vegne af sig selv og Kulturministeren på brevet indsendt 20. 

november vedr. problematikken i forhold til definition af et svømmebad og i forhold til 

udarbejdelse og administration af retningslinjer, hvor vi 30. oktober fra Kulturministeriet 

får oplyst at: Kulturministeriet udsteder de generelle retningslinjer for idrætsområde, men 

det er foreningerne under DIF som fortolker mere praksisnært på de enkelte områder. 

Se bilag. (brevet er også rundsendt via AquaShare 21. december). 
 
Kommentar fra Lars:  
Svaret er vel som forventet, men ikke desto mindre håbløst... 
Det vi reelt anfægter, er at: 
"På det seneste hører vi desuden fra flere medlemmer at de fra den etablerede Corona-
hotline rådgives til at søge svar på deres spørgsmål ved Dansk Svømmeunion, da det er 
dem der laver retningslinjerne for svømning. Denne praksis er bekræftet til Danske 
Svømmebade af Kulturministeriet, der skriver den 30. oktober, at Kulturministeriet 
udsteder de generelle retningslinjer for idrætsområde, men det er foreningerne under DIF 
som fortolker mere praksisnært på de enkelte områder." og "Vi vil derfor gerne sætte 
spørgsmålstegn ved det hensigtsmæssige i at svømmebadene for så vidt angår 
retningslinjer for genåbning overhovedet er placeret under Kulturministeriet." 
Når svaret så er at ”Retningslinjerne på Kulturministeriets område er vejledende" kan vi 
reelt melde ud at retningslinjerne er vejledende og vi kun forholder os til hvad der står i 
bekendtgørelsen, men det hjælper jo ikke medlemmerne… 
  
Kulturministeren har afslået invitationen til dialog / møde med Danske Svømmebade, HI og 
IFFD.   
 
11. februar var der årets første møde i sektorpartnerskabet. Der var afsat 30 min til mødet, 
alt for mange organisationer er samlet. Lars tog ordet en enkelt gang og bad om, at når der 
snakkes om genåbning, så er giver for svømmehallerne mest mening med en fuld 
genåbning. Generelt er blandt sektorpartnerskabsmedlemmerne enig om, at når der kan 
genåbnes, så skal det ske hurtigst muligt. KL talte for, at der skal være god tid når 
genåbning kommer på tale. 
 
Der er indkaldt til et nyt møde. Denne gang i genstartsteamet.  
 
Brug af værnemidler 
Halliwick foreningen i Danmark har arbejdet med problematikken i forhold til brug af 
værnemidler og fået svar fra Arbejdstilsynet. Vedlagt som bilag i separat fil. 
Vi skal have set på hvordan vi kan bruge svaret som bekræftelse af, at personalet ikke skal 
håndhæve gæsternes brug værnemidler. 
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I retningslinjerne / mundbindsbekendtgørelser har tidligere været uddybet, at det er 
institutionens/foreningens ansvar, at mundbindsbekendtgørelsen overholdes (altså at 
gæsterne bærer mundbind), men det ser dd. (21. januar 21) ud til at præciseringen er 
bortfaldet i retningslinjer og Q/A.  
 
Det vil derfor være op til den enkelte facilitet om man vil ’håndhæve/påtale’ gæsternes 
manglende brug af mundbind. 
3. Siden Sidst 

a. Ind- og udmeldelser - Se bilag 1.   

Der er ikke sket nyt siden sidst. 
 

b. AquaPunkt 

Intet nyt. 
 

c. Erhvervslivredderprøven 

I forbindelse med nedlukningen er der igen givet dispensation til, at prøver der udløber 

under nedlukningen forlænges til 6. april, så der er tid til at få dem fornyet, når der igen 

åbnes op. 

Info er delt / rundsendt 6. januar. 

d. Svømmebadsassistentuddannelsen 

Intet nyt 

 

e. Kurser 

 
Der er pt. 3 tilmeldte til teknik 1 (det første fysiske kursus), som er planlagt til 4. marts. 

Herefter er næste fysiske kursus teknik 2 24. – 25. marts.  

4. februar er det online kursus (Nudging). Her er der pr. 14. januar 13 tilmeldte. 

 
f. LOA/Idan 

Fremtidens svømmefaciliteter / Danskernes svømmevaner: 
Det første notat i udkast fra Idan vedr. vores projekt om Fremtidens svømmefaciliteter er 
klar og rundsendt via AquaShare 4/1-21 til gennemlæsning med mulighed for 
kommentering forud for vores tilbagemelding til Idan inden det færdiggøres helt. 
Notatet er 88 sider. Vedlagt som bilag i separat fil. 
De vigtigste afsnit er indledningen og  
Del 3: Svømmeanlæg i Danmark, som er ’vores’ del af rapporten, og den, som vi forventes 
at komme med input til. 

 
Projektets 4. del, som er NTNU-spørgeskemaet omkring de tekniske forhold er endnu ikke 
sendt ud, og der pågår mange drøftelser til, hvornår det rette tidspunkt mon er. 
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Skemaet var vedlagt dagsorden som bilag i separat fil og Karin har fået input til, om det 
reelt kræver at vores anlæg er i drift før man kan besvare spørgeskemaet.  
Foreløbigt er det planen at rundsende spørgeskemaet primo februar. Forud for 
udsendelsen planlægges der muligvis online infomøder, for at sikre god 
besvarelsesprocent. 
 
Styregruppen mødes med mellemrum online i kortere møder frem for de planlagte 
miniseminarer. 
 
Der er bilateralt møde fredag d. 22. januar mellem Danske Svømmebade og Idan. Herefter 
er det ikke muligt at komme med kommentarer.  
Det kan undre, at foreningerne har så meget tid i de danske svømmebade, når der er så 
relativt få foreningsbrugere i forhold til offentlige gæster. 
 
I forhold til formidling af resultaterne arbejdes der i øjeblikket på alternativer til at mødes – 
herunder bl.a. podcasts. 

 
g. IAKS/IAKS Nordic 

Intet nyt 
 

h. IUCE/Klaus Frejo 

Tilbud om deltagelse ved kursus primo februar i forbindelse med ønsket om, at have 
føling med undervisningen og kvalitetsniveauet. 
 

i. KL 

Intet nyt. 
 

j. HI 

Fredag d. 8. februar mødtes Lars med HI og IFFD. Det var et godt møde, og der er 
ingen tvivl om, at der steder hvor det vil give mening at IFFD, HI og Danske 
Svømmebade taler med samme stemme. Der arbejdes derfor videre med udvalgte 
punkter og der er aftalt nyt møde ultimo januar for yderligere drøftelser vedr. både 
indhold og form. 
 
Materiale rundsendes inden det sendes ud af huset. 
 
Vi skal være opmærksomme på, at ”styre” Henrik Høy, som gerne vil snakke højt og 
bringe HI på banen.  
 
 

k. Andet 

 

I forlængelse af beslutningen om en aftale med Copenhagen Risk & Safety Group er der 17. 

december sendt svar retur inkl. en note om, at vi har brug for en garanti i forhold til, at den 
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rabat foreningens medlemmer får, ikke også gives til andre. Der er 12. januar kommet 

udkast til aftale.  

 

Kommentar:  

Punkt G: Gælder det også organisationer som HI og ConnectSport? 

Danske Svømmebades forpligtelser: Konflikter de under punkt 1 nævnte ydelser med den 

generelle holdning i forhold til at vi ikke bringer pressemeddelelser osv. i bladet. 

 

Omstående punkter / kommentarer undersøges nærmere for evt. præciseringer. 

 

Kent Nielsen, Haslev Svømmehal, har pr. mail meddelt, at han ønsker at stille op til 

bestyrelsen ved den næste generalforsamling. I medlemskategorien svømmebade er 

Anette og Lars på valg. Karin har i forlængelse af sidste møde været i dialog med Kent med 

henblik på at få introduceret bestyrelsesarbejde i foreningen og samtidig få klarhed over 

hans kandidatur og om han ønsker at stille op som bestyrelsesmedlem eller suppleant. 

 

Inden d. 8. februar skal vi have afklaret hvem der ønsker at genopstille. Henrik kommer 

muligvis til at få mindre tid til bestyrelsesarbejdet pga. andre arbejdsopgaver.  

Der afsættes tid til punktet ved et møde i starten af februar, herunder evt. også en strategi 

for hvem der skal rekrutteres og hvordan i forhold til fremtidig udskiftning af medlemmer. 

Liselotte meddeler samtidig at hun ikke genopstiller, når hun er på valg i 2022. 

 

3. Årsmøde / AquaShare Live 2021 

a. Næste møde med Partnerudvalget er 19. januar, hvor de sidste detaljer inden salg til 

partnere afklares.  

 

Indtil videre planlægger eventet til september vi efter, at vi kan afholde som planlagt.  

4. ERFA / Temadag 2021  

a. 44 tilmeldte til Webinar – Nytårskur 7. januar. 36 tilmeldte inden fristen for fremsendelse 
af overraskelse. Det var et godt webinar og der er efterfølgende kommet gode 
tilbagemeldinger fra flere deltagere. 

 
b. I forlængelse af beslutningen om at flytte Sikkerhedsdagen og Generalforsamlingen er ny 

dato torsdag d. 29. april. 
 

c. Fælles temadag med HI 24. marts er åbnet. Der er pr. 14. januar 11 tilmeldte. Efter aftale 
på det seneste møde mellem HI, IFFD og Danske Svømmebade, er IFFD også kommet med 
som samarbejdspartner. 
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d. Vi afventer udviklingen generelt i forhold til fysiske møder inden der planlægges flere 
arrangementer. 

5. Møder med potentielle samarbejdspartnere 

Der er rundsendt brev med præsentation af foreningen med invitation til dialogmøder med 
følgende organisationer: 

• Miljøstyrelsen – der er aftalt møde 22. januar 2021, Dagsorden rundsendes for ev.t 

kommentarer forud for mødet. Vi bør have fokus på en langsigtet dagsorden. 

• DI - Lasse Friberg (ansvarlig for feriecenter/badelande), der er afsendt 

mødeforespørgsel. 

• HORESTA – Lars og Karin havde 16. december online møde med deres politiske direktør 

Kirsten Munch. Der er nu skabt kontakt og et udgangspunkt for yderligere dialog. Både i 

forbindelse med genåbning, men også mere langsigtet. 

• Wellness Danmark (har en certificeringsordning for wellnessfaciliteter) 

• Camping Outdoor Danmark (brancheorganisation for camping og outdoorbranchen) 

• DK-Camp (sammenslutning af 230 campingpladser) 

• DCU (driver selv 22 pladser – derudover interesseorganisation for campister) 

• Rådet for Større Badesikkerhed – Formandsskifte i september og flere nye medlemmer 

i Repræsentantskabet. 

• Dansk Svømmeunion – direktør Merete Riisager, som er tiltrådt i efteråret 2020 

6. Økonomi 

a. Regnskab 2020 og budget 2021. Bilag vedlagt i separate filer: Budgetrevidering og 

saldobalance. 

 

Foreningen kommer ud af 2020 med et underskud, som primært kan tilskrives 

ekstraordinær sekretariatsaktivitet i forbindelse med Corona i forhold til både 

kommunikation og medlemsbetjening, men også i forhold til omrokering af aktiviteter. 

 

Karin har 29. december sendt orientering / kommentarer til Lars og Liselotte vedr. status: 

 

Som varslet i oktober, har vi (igen) overskredet det estimerede tidsforbrug i 2020.  

På vedhæftede faktura er reguleret på de enkelte aktiviteter, så Bettina får dem bogført 

korrekt ift årsregnskabet. 

 

Jeg har desuden lavet nedenstående, hvor jeg lige kommenterer 

overskridelse/underforbrug, men der er jo ingen tvivl om, at det er CoVid-19 og den store 

kontakt med både medlemmer og andre samt behovet for både politisk arbejde og 

kommunikationsarbejde, der er den store synder. – og så lige navneskiftet, som selvfølgelig 

også har været dyr på både kommunikation og bestyrelsesposten… 
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Jeg har lige smugkigget i regnskabet, men vil gerne vente med både regnskab og korrigeret 

budget til i næste uge – så dobbelttjekker jeg lige med Bettina, om der er ting, der mangler 

at blive bogført, men jeg tror faktisk at det er så lidt, at vi hurtigt kan have et foreløbigt 

resultat for 2020 og dermed et godt grundlag for at regulere budgettet for 2021. (blandt 

andet ved jeg at både faktura fra Idan og tilskud fra LOA må mangle – men det er jo reelt 

ikke ’vores’ penge…)… 

 

Jeg er meget opmærksom på, at det er en udfordring for foreningen at sekretariats-

bistanden er så forholdsvis høj i forhold til medlemsantal og kontingentgrundlag, så jeg vil 

foreslå, at vi sætter økonomi og medlemsgrundlag på dagsordenen den 14. januar, så 

bestyrelsen kan forholde sig til, at vi ikke kan opretholde det nuværende serviceniveau 

samtidig med at vi har ambitioner om at arbejde endnu mere politisk og lave bedre/mere 

kommunikation til medlemmerne. 

 

Der er masser af knapper at skrue på, men vi er nødt til at være enige om en strategi, så vi 

ikke bare laver underskud på underskud. Jeg har en klar forventning om, at vi kommer til at 

spare tid på regnskab, medlemsadministration og events/kurser i fremtiden fordi vi sparer 

manuelle processer – men jeg ved ganske enkelt ikke om det kan opveje 

kommunikationsarbejdet og det politiske. 

 

Bilag vedlagt:  

Timeoversigt vedr. overskridelse / underforbrug. 

 

Forslag til revideret udgave af 2021 budget samt tal for 2020 blev gennemgået. Coronas 

indflydelse på 2020 giver anledning til at gennemse budgettet for 2021 selv om dette 

allerede er godkendt på generalforsamlingen i 2020. Vi kan evt. fremlægge det reviderede 

budget for generalforsamlingen den 29. april. 

Kommentarer til 2020: Udgift til udvikling af eventkoncept fra Rodkjær bør overflyttes til 

2021.  

Liselotte: Det vil være fint at tilpasse budgettet jf, forslaget til det reviderede budget. 

 

Klaus: Vi skal gå videre med det reviderede budget. Alle skal spare, så det kommer vi ikke 

udenom. Vi SKAL have et plus igen.  

 

Kenneth: 

I forhold til Informationsvirksomhed er vi nødt til at sætte beløbet ned – vi kan jo ikke 

bruge penge vi ikke har! 

Medlemsarrangementer: Kan der skrues her, så almindelige medlemsarrangementer går i 

0,- og der ved årsmødet kan investeres lidt mere. 
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Liselotte: I forhold til bogføring af omkostninger børe timerne (sekretariatsbistand) ligge 

hvor udgifterne er – fx på events, årsmøde mv..  

 

Kurser:  

Liselotte:  

Det duer ikke, hvis vi forsætter med at gennemføre kurser med alt for får tilmeldte i 

forhold til udgifter. 

Kan vi spare sekretariatet / foreningen som fordyrende mellemled ved interne kurser og i 

stedet få et henvisningsfee? Det giver mere mening, at man selv har kontakt for 

koordinering af datoer osv. 

Kan der laves kurser hvor man både kan deltage online og fysisk? 

Anette og Henrik, som begge sidder i uddannelsesudvalget gav begge udtryk for, at det 

nuværende set-up skal fastholdes for at sikre kvalitet i kurserne. 

 

Mads: Hvis vi skal udbyde kurser skal vi selv have kontrollen og ikke blot henvisningsfee. 

 

Kirstine påpegede, at økonomien følges meget tæt ved alle kurser og at det i samråd med 

udvalget bliver vurderet fra gang til gang om et kursus skal gennemføres på trods af for få 

tilmeldte ved den oprindelige tilmeldingsfrist.  

Hun fortalte også, at det giver meget nyttig information og en styrket relation til 

medlemmerne, når der er dialog om kurser. En kontakt der for det daglige arbejde er 

meget værdifuld. 

 

AquaShare Live:  

Kan der skrues på indtægter her? Skal indtægterne hellere komme fra deltagere, end fra 

partnere?  

Det blev aftalt, at både Planlægningsgruppen og Partnerudvalget tages med på råd. 

 

Bladet:  

Kenneth: Under blad bør tjenesten Retriever opsiges, hvis det ikke tilfører mere værdi end 

det koster. 

Liselotte: Kan der evt. spares i forhold til bladet fysisk (både i forhold til penge og 

bæredygtighed) 

Henrik: Bladet har stor værdi for foreningen. Hvis vi går væk fra bladet, skal vi have 

undersøgt hvordan vi så fanger den menige medarbejder. 

Carsten: Er det en mulighed at finde de præcise omkostninger til næste møde og snakke 

derudfra.  

Mads: Er der eksperter der ved noget om at gå fra fysisk til online magasin, vi kan rådføre 

os hos? 
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Det blev aftalt, at bladet kommer på som et separat punkt ved et kommende møde for 

yderligere diskussion. 

 

Medlemsrekruttering:  

20 nye medlemmer vil give 100.000,- mere i indtægt. Kan / skal vi gøre en indsats for at få 

nye medlemmer. Fx mod en række større haller, som ikke medlemmer (ex. Dragør 

Svømmehal, Hollænder Hallen, Slotssøbadet) 

Klaus: Vi skal fastholde det oprindelige estimat for nye medlemmer og så gøre en indsats 

for at få nye medlemmer. 

 

Tal:  

Vi har 247 medlemmer i kategorien Svømmebade, som omfatter campingpladser, hoteller, 

badelande mv. 

Facilitetsdatabasen har registreret 389 svømmeanlæg (som må formodes at være ’rene’ 

svømmeanlæg til brug for foreninger og offentlige gæster – campingpladser, hoteller, 

wellness-center og kur/terapibade er som udgangspunkt ikke omfattet af 

facilitetsdatabasen). 

Der rundsendes liste med svømmehaller til gennemgang på næste møde. 

 

7. Eventuelt 

 

a. Næste møde: 1. februar kl. 9:30 – 12 (online). Dagsorden: Generalforsamling, regnskab, 

bladet og medlemsrekruttering. 

 

b. Politisk sag: Næste nummer af bladet fokuserer på sikkerhed. I den diskussion kommer vi 

ind på krav til uddannelse. Anita har gennem længere tid forsøgt at få nogen til at forholde 

sig til, at der ikke er krav nationale krav til uddannelse af livreddere. Hun har bl.a. snakket 

med en juraprofessor, som er rystet over, at der ikke er krav. 

Er tiden ved at være kommet dertil, at foreningen – evt. sammen med andre – skal lave 

larm omkring problematikken.  Fx via et paragraf 20 spørgsmål, som en folketingspolitiker 

kan stille til den relevante minister.  

Hvis vi gør det skal der tildeles ressourcer, så en henvendelse til en politiker kan følges 

ordentligt til dørs. 

Dansk Svømmeunion vil være oplagt og de skal have buddet, men vi skal ikke gøre os 

afhængige af unionen jf. Henrik, som giver eksempel på, at vi den seneste tid har oplevet at 

mange tror unionen er hævet over os. 

Anette: Vi skal som minimum gøre opmærksom på det. 

Liselotte: Fokus på, at hvis man kan lave en bekendtgørelse for driften i øvrigt bør man 

også kunne lave noget for uddannelse af personalet. 
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Status på medlemmer:  
Medlemmer af Danske Svømmebade total: 331 

Medlemmer fordel på kategorier: 
Svømmebad: 237 
Leverandør: 50 
Rådgiver: 18 
Samarbejdspartnere: 4 
Myndigheder: 18 
 

 

 

 
Bilag 1 – Status på medlemmer 
Udmeldelser 

Virksomhed Kontingent Type Indmeldt den Udmeldelses 
dato 

 
Indmeldelser 

Virksomhed Kontingent 
Type 

Indmeldt den 

Aalestrup Idræts- og Fritidscenter Svømmebad 07-06-2020  
Der er afgivet mundtligt 
tilsagn om indmeldelse. 
Mangler at udfylde 
formular. Er rykket. 

Auning Svømmehal Svømmebad Der er afgivet mundtligt 
tilsagn om indmeldelse. 
Mangler at udfylde 
formular. Er rykket.  

 
 

 


